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Geachte dames en heren, 
 
Inleiding 

 
In de Commissie MME van 16 juni jl. heeft u mij gevraagd om te reageren op het besluit van de Minister van 
Infrastructuur en Milieu met betrekking tot de voorkeursvariant voor de Ring Utrecht (A27/A12) en de daarbij 
behorende maatschappelijke kosten-batenanalyse (MKBA) en second opinion van het CPB waarvan u inmiddels 
kennis heeft kunnen nemen. In haar brief aan de Tweede Kamer geeft de Minister aan de aanbevelingen uit de 
second opinion van het CPB niet over te nemen. 
 
Aanleiding en voorgeschiedenis 

 



 

  

 

De aanleiding en voorgeschiedenis van het project Ring Utrecht is samengevat in bovenstaand schema. De Ring 
Utrecht, inclusief de verbreding van de bak, maakt deel uit van een samenhangend pakket van afspraken over 
investeringen in openbaar vervoer (w.o. de tram Utrecht CC-USP), fiets en onderliggend wegennet (VERDER). 
De Commissie Schoof kwam in zijn onderzoek naar de verbreding van de A27 tot de conclusie dat de 
besluitvorming zorgvuldig is verlopen en dat de afgevallen alternatieven en varianten voldoende zijn bestudeerd. 
De Commissie heeft tevens de suggestie gedaan om de Voorkeursvariant onderwerp te laten zijn van de MKBA. 
Die suggestie heeft de Minister overgenomen. 
 
Essentie / samenvatting 
 
Reactie van GS op voorkeursvariant 
De Ring Utrecht is een groot infrastructureel project in stedelijk gebied, waarbij een goede ruimtelijke inpassing 
van groot belang is. Niet voor niets besteedt de Minister circa 20% van de projectkosten aan inpassingsmaat-
regelen. Met de voorkeursvariant besluit de Minister over de belangrijkste ontwerpkeuzes voor de verbreding van 
de A27 ten oosten van de stad Utrecht en de A12 ten zuiden van deze stad. Wij zien onze adviezen voor een 
goede inpassing en kwaliteit van de onderdoorgangen bij met name het Utrecht Science Park en de Kromme Rijn 
vertaald in de voorkeursvariant en in de brief van de Minister van 13 juni jl. aan de regiobestuurders.  
 
Zonder verbreding van de A27 en de A12 ontstaat een bottle neck voor het verkeer van en naar de stad en de 
regio Utrecht. Zeker met het oog op de, deels nog uit te voeren, wegverbredingen op de aansluitende delen van 
de A27 en de A12. Files op de rijkswegen leiden tot sluipverkeer op het onderliggend wegennet met 
leefbaarheidsproblemen tot gevolg. In ons nieuwe Mobiliteitsplan, waarover ik op dit moment met u naar 
besluitvorming aan het toewerken ben, gaan wij uit van verbreding van de A27 en A12 en opwaardering van de 
NRU. Uit- of afstel van deze projecten zal daarom een grote druk leggen op doorstromings- en 
leefbaarheidsmaatregelen op het onderliggend wegennet.  
 

Reactie van GS op de MKBA 
Eén van de suggesties van het CPB is om het project Ring Utrecht (A27/A12) uit te stellen, zodat er tijd is om te 
ontdekken welk groeiscenario van toepassing is. De regio Utrecht is economisch de succesvolste regio van 
Nederland en daarbij ook één van de aantrekkelijkste plekken om te wonen. 65% Van het verkeer op de Ring 
Utrecht komt van of gaat naar de stad of de regio Utrecht. In dit deel van het land is het daarom waarschijnlijker 
om uit te gaan van het hoge groeiscenario dan van het lage groeiscenario. In het hoge scenario zijn de baten van 
het project Ring Utrecht (A27/A12) 1,7 maal hoger dan de lasten. Het CPB stelt tevens dat uitstel van het project 
de maatschappelijke welvaart verhoogt. Dat geldt echter niet voor de variant “Selecteren Compact” in het hoogste 
groeiscenario. Voor deze variant, die als Voorkeursvariant is gekozen, is de huidige planning optimaal.  
 
Een tweede suggestie van het CPB is om een variant met 2x6 rijstroken binnen de bestaande bak in een MKBA 
te onderzoeken. Ook wij streven naar optimalisatie van het ruimtegebruik. Echter, het idee voor 2x6 in de bak is 
zeer uitgebreid onderzocht. Niet alleen door de Minister, maar ook door de Commissie Schoof. Wij kunnen de 
keuzes van de Minister voor de verbreding van A27 nabij het Utrecht Science Park dan ook volgen. Een goede 
bereikbaarheid moet niet ten kosten gaan van de minimale normen voor verkeersveiligheid. 
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
Uitvoering van het project Ring Utrecht leidt tot een betere bereikbaarheid van stad en regio en biedt kansen voor 
verbetering van de ruimtelijke kwaliteit en de kwaliteit van de leefomgeving. 
 
Financiële consequenties 

 
Het project Ring Utrecht (A27/A12) wordt volledig gefinancierd door het Rijk. 
 
Vervolgprocedure/voortgang 

 
Wij hebben een vergelijkbare reactie verstuurd naar de Vaste Kamercommissie voor Infrastructuur en Milieu ten 
behoeve van het Algemeen Overleg MIRT van 18 juni 2014. Op de website www.ikgaverder.nl kunt u alle 
documenten downloaden die de Minister naar de Tweede Kamer heeft gestuurd. 
 
Het besluit over de voorkeursvariant betekent het startsein voor de volgende fase van het planproces. 
Rijkswaterstaat stelt een Ontwerp Tracébesluit op dat eind 2015 gereed is. In 2016 volgt het Tracébesluit. De 
start van de uitvoering staat gepland in 2018. 
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  

 
Kennis te nemen van deze brief. 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
De voorzitter,  
De secretaris,  

http://www.ikgaverder.nl/

